
 

 

Zápis ze 191. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 17. 10. 2022, 17:00, FAMU (učebna U4, 2. patro) 

 

přítomní: Radim Špaček, Alena Derzsiová, Marta Nováková, Dan Wlodarczyk, Vojtěch Filčev, Vít 

Janeček 

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Projednávaly se kandidatury členů do Rady ARAS na jedno uvolněné místo.  

3. Výsledky jednání se SFKMG (13.10.) – Ředitelka Helena Bezděk Fraňková Radě přednesla 

jak bude vypadat transformace SFKMG na Audiovizuální fond, její časový harmonogram, 

úskalí i komplikovaný legislativní proces. ARAS bude s Fondem spolupracovat na úpravě 

výzvy první verze scénáře a společně se SFKMG sepíše novou výzvu rezidencí pro tvůrce – 

Marta Nováková vypracuje první návrh. 

4. Výsledky jednání s APA (13.10.) – APA a ARAS se shodli na nové verzi memoranda, ujednání 

tzv. „best practice“. Společně se prošlo 10 základních bodů, které by měly být obsaženy. 

APA vypracuje další verzi dokumentu, bude sjednána další společná schůzka.  

5. Prezentace ARAS na festivalech: Vít Janeček představil finální podobu diskuze na MFDF 

Jihlava „ARAS DOK: mezi společenskou kritikou a lifestylem“, která se bude konat ve čtvrtek 

27.10. ve 14:30 v přednáškovém sále Muzea Vysočiny. Jsou osloveni hosté / diskutující, 

vyrábí se pozvánka, ladí se technické zajištění. ARAS na této diskuzi také představí Výzvu 

pro kandidáty na generálního ředitele ČT – seznam otázek, které jsou pro filmařskou obec 

důležité a chce na ně znát názor všech kandidátů.  

6. Organizace Večera ARAS – ladily se poslední detaily ohledně občerstvení, technického 

zajištění, potvrzení účasti hostů a nominovaných tvůrců.  

7. Příprava listopadové přednášky na FAMU – děkanka FAMU nám potvrdila jejich zájem o 

spolupráci na pásmu přednášek pro filmové profesionály i veřejnost. Na 1.11. je sjednána 

schůzka, kde budeme řešit přesný termín a prostor konání první přednášky.  

8. Vývoj prací na výzkumném grantu MK – Každé úterý je společná schůzka zástupců ARAS a 

VUPSV (Výzkumný ústav práce a sociálních věcí). Momentálně se oslovují filmoví 

profesionálové na hloubkové rozhovory a sestavuje se online dotazník.   

9. Radní hlasovali o přijetí nového člena Jana Rendla (garanti za ARAS: Radim Špaček, Zuzana 

Piussi, Vít Janeček): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Rendl byl přijat za člena.  



 

 

10. Radní hlasovali o přijetí nové členky Terezy Novákové (garanti za ARAS: Marta Nováková, 

Šimon Holý a Tomasz Winski): všichni přítomní hlasovali PRO, paní Nováková byla přijata za 

členku  

11. RŮZNÉ:  

 Radní odhlasovali navýšení honoráře pro tajemnici Zuzanu Martincovou na 

14.000Kč měsíčně vzhledem k vysokému nárůstu administrativní práce (navýšení 

bude pokryto z dotací SFKMG a MK).  

 Marta Nováková navrhla téma jedné z přednášek ARAS – „Jak správně prezentovat 

svůj film“. Ze zkušeností našich členů z pitching fora na zahraničních festivalech 

nebývají české projekty prezentovány stejně kvalitně jako ty zahraniční. Marta 

Nováková osloví možné lektory Katarínu Tomkovou (hraný film) a Miriam Ryndovou 

(dokument), zda by pro nás mohly připravit přednášku.    

12. příští Rada ARAS je svolána na pondělí 14. 11. od 17:00 na FAMU (U4., 2.patro) 

 

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 


